
吉林农业大学学报 2011, 33(4) 390-394 DOI:   CNKI:22-
1100/S.20110402.1046.0  ISSN: 1000-5684 CN: 22-1100/S

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索                                                            [打印本页]   [关闭] 

论论论论文文文文 扩扩扩扩展功能展功能展功能展功能 

本文信息

Supporting info 

PDF(597KB)

[HTML全文] 

参考文献[PDF] 

参考文献 

服务与反馈

把本文推荐给朋友   

加入我的书架 

加入引用管理器 

引用本文 

Email Alert 

文章反馈 

浏览反馈信息 

本文关键词相关文章

梨

分子标记

SRAP

分离方式

本文作者相关文章

PubMed

梨梨梨梨SRAP体系的体系的体系的体系的优优优优化及其在化及其在化及其在化及其在杂杂杂杂交后代中的分交后代中的分交后代中的分交后代中的分离离离离方式方式方式方式

郭印山郭印山郭印山郭印山
１１１１

,赵赵赵赵玉玉玉玉辉辉辉辉
1
,李坤李坤李坤李坤

1
,郭修武郭修武郭修武郭修武

1,
王家珍王家珍王家珍王家珍

2
,李俊才李俊才李俊才李俊才

2

1. 沈阳农业大学园艺学院, 沈阳 110866; 2. 辽宁省果树科学研究所, 熊岳 115009

摘要摘要摘要摘要： 

采用正交设计建立并优化了梨的SRAP－PCR分子标记技术体系,在20 μL的反应体系中含有DNA 15 ng／mL

,Primer 0.5 μmol／L,dNTPs 0.1 mmol／L,Mg 2+ 2 mmol／L, Taq DNA聚合酶1.5 U。应用20对
引物组合对SRAP标记在“红巴梨×南果梨”F 1群体的多态性和分离方式进行了研究。结果表明:SRAP标记在

该群体中具有较高的多态性,分离位点占总位点数的44 59％。其中,符合孟德尔分离位点110个,占分离位点数

的83.33％;偏离孟德尔分离比例位点22个,占分离位点数的16 67％;异常分离位点8个,占总位点数的2.55％。 
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Optimization of Reaction System for SRAP Molecular Marker in Pear and Se
gregation Patterns in Hybrid Progenies
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cai 2 
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Abstract: 

By the method of orthogonal design, the reaction system for SRAP-PCR m
olecular marker in pear was established and optimized, 15 ng／mL DNA, 0.5 μmol/L Primer, 0.1 

mmol/L dNTP, 2 mmol/L Mg 2+ , 1.5 U Taq DNA polymerase in 20 μL reaction system. The 
polymorphism and the segregation patterns of the SRAP markers in the F 1 progenies from two 
pear cultivars (Red Bartllet×Nanguo pear) were studied using 20 primer combinations. The resu 
lts showed that the polymorphism of the SRAP markers in the F 1 population was high, and the 
frequency of the segregation loci was 44 59％. The segregation patterns included Mendelian, 

deviation from Mendelian and new segregation loci, and their frequency and number were  
83.33％,110;16.67％,22; 2.55％,8 respectively. All the above could provide some theoretical basis for 

the further work of theconstruction of pear genetic map and relevant study.
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